



European Union Statement

WHO

150th Executive Board

(24-29 January 2022)

Item 7 - Political declaration of the third high-level meeting of the General Assembly on the prevention and control of non-communicable diseases

- b) Draft recommendations to strengthen and monitor diabetes responses within national noncommunicable disease programmes, including potential targets**
- c) Draft global strategy on oral health**
- e) Progress in the implementation of the global strategy to accelerate the elimination of cervical cancer as a public health problem and its associated goals and targets for the period 2020–2030**
- i) Draft recommendations for the prevention and management of obesity over the life course, including potential targets**

Geneva, 25 and 26 January 2022

[ENGLISH VERSION]

WHO

150th Session of the Executive Board

Item 7: Political declaration of the third high-level meeting of the General Assembly on the prevention and control of non-communicable diseases

- b) Draft recommendations to strengthen and monitor diabetes responses within national noncommunicable disease programmes, including potential targets**
- c) Draft global strategy on oral health**
- e) Progress in the implementation of the global strategy to accelerate the elimination of cervical cancer as a public health problem and its associated goals and targets for the period 2020–2030**
- i) Draft recommendations for the prevention and management of obesity over the life course, including potential targets**

EU Statement

Chair,
Director-General,
Members of the Executive Board,
Colleagues,

I have the honour to speak on behalf of the EU and its Member States on Agenda items 7 B, C, E & I

The Candidate Countries the Republic of North Macedonia*, Montenegro* and Albania*, the country of the Stabilisation and Association Process and potential candidate Bosnia and Herzegovina, as well as Ukraine, the Republic of Moldova, and Georgia align themselves with this statement.

On the centenary of the discovery of insulin, the EU and its MS welcome the setting of ambitious targets to be achieved by the end of 2030 to better detect and manage all types of diabetes.

We wish to emphasize that strategies to address diabetes and improve oral health must pay critical attention to the essential component of health promotion and in particular to the prevention of overweight and obesity and the promotion and adoption of healthy diet.

The dramatic increasing incidences of type 2 diabetes globally follows similar increases in overweight and obesity. It is therefore essential that diabetes and obesity prevention and management policies are developed and implemented correspondingly. We encourage WHO to reinforce a holistic approach and to make sure that NCD management, including oral health and NCD determinants and risk factors are addressed collectively.

The comprehensive recommendations on obesity and diabetes are very timely. We request the Secretariat to complement the recommendations with an acceleration plan that clarifies how the secretariat will support Member States in the implementation of the recommendations based on individual countries' needs and priorities and how that will reported.

Poor oral health affects general and mental health, well-being, and quality of life.

* The Republic of North Macedonia, Montenegro and Albania continue to be part of the Stabilisation and Association Process.

The EU and its MS welcomes that the WHO global oral health strategy supports and promotes the urgent move from treatment-focused services to a long-awaited preventive approach.

An integration of oral health care services with primary health services is central to the success of the oral care strategy and is crucial to address oral diseases and oral cancer worldwide.

The EU and its member states are ready to help WHO to bring the Global strategy forward. However, central leadership and a surveillance and monitoring framework for tracking progress with clear measurable targets, will be crucial to achieve success.

The EU and its Member States welcome the report on the *progress in the implementation of the global strategy to accelerate the elimination of cervical cancer as a public health problem*.

The EU remains committed to the promotion, protection and fulfilment of all human rights and to the full and effective implementation of the Beijing Platform for Action and the Programme of Action of the International Conference on Population and Development (ICPD) and as such we remain fully committed to sexual and reproductive health and rights (SRHR), in this context. We further stress the need for universal access to quality, affordable and comprehensive sexual and reproductive health information, including comprehensive sexuality education and health-care services.

We also remain committed to the access to condoms as a multi-purpose prevention technology, and to the ramping up of HPV vaccine production to enable the world to aspire to vaccinate not only girls but also boys, and to eventually, reach national and global herd immunity against this affliction. HPV is also a major risk factor in oral cancers globally

We emphasise the importance of access to testing and treatment of cervical cancer and asks the Secretariat to provide further support to countries through the WHO Regional and Country Offices.

I thank you

[FRENCH VERSION]

150^e session du Conseil exécutif de l'OMS, Janvier 2022

Point de l'ordre du jour : 7 Déclaration politique de la troisième réunion de haut niveau de l'Assemblée générale sur la prévention et la maîtrise des maladies non transmissibles (bcei)

==DÉCLARATION UE==

SEUL LE PRONONCÉ FAIT FOI

Honorable président, Monsieur le Directeur général, Chers collègues,

J'ai l'honneur de m'exprimer au nom de l'UE et de ses États membres sur les points 7 B, C, E et I de l'ordre du jour. La République de Macédoine du Nord[†], le Monténégro¹ et l'Albanie¹, pays candidats, la Bosnie-Herzégovine, pays du processus de stabilisation et d'association et candidat potentiel, ainsi que l'Ukraine, la République de Moldavie et la Géorgie se rallient à cette déclaration.

À l'occasion du centenaire de la découverte de l'insuline, l'UE et ses États membres se félicitent de la fixation d'objectifs ambitieux à atteindre d'ici la fin de l'année 2030 pour mieux détecter et gérer tous les types de diabète. Nous souhaitons souligner que les stratégies de lutte contre le diabète et d'amélioration de la santé bucco-dentaire doivent accorder une attention particulière à la composante essentielle de la promotion de la santé, et notamment à la prévention du surpoids et de l'obésité ainsi qu'à la promotion et à l'adoption d'une alimentation saine.

L'augmentation spectaculaire de l'incidence du diabète de type 2 dans le monde suit une augmentation similaire de la surcharge pondérale et de l'obésité. Il est donc essentiel que les politiques de prévention et de gestion du diabète et de l'obésité soient élaborées et mises en œuvre en conséquence. Nous encourageons l'OMS à renforcer une approche holistique et à veiller à ce que la gestion des MNT, y compris la santé bucco-dentaire et les déterminants et facteurs de risque des MNT, soit traités ensemble. Les recommandations détaillées sur l'obésité et le diabète sont très opportunes. Nous demandons au secrétariat de compléter les recommandations par un plan d'accélération qui clarifie la manière dont le secrétariat soutiendra les États membres dans la mise en œuvre des recommandations en fonction des besoins et des priorités de chaque pays et la manière dont les rapports seront établis.

Une mauvaise santé bucco-dentaire affecte la santé générale et mentale, le bien-être et la qualité de vie. L'UE et ses États membres se félicitent que la stratégie mondiale de l'OMS en matière de santé bucco-dentaire soutienne et encourage le passage urgent de services axés sur le traitement à une approche préventive attendue depuis longtemps. L'intégration des services de soins bucco-dentaires aux services de santé primaire est essentielle au succès de la stratégie de santé bucco-dentaire et est cruciale pour lutter contre les maladies bucco-dentaires et le cancer de la bouche dans le monde entier. L'UE et ses États membres sont prêts à aider l'OMS à faire avancer la stratégie mondiale. Cependant,

[†] La République de Macédoine du Nord, le Monténégro et l'Albanie continuent de faire partie du processus de stabilisation et d'association.

un leadership centralisé et un cadre de surveillance et de contrôle pour suivre les progrès avec des objectifs mesurables clairs, seront cruciaux pour réussir.

L'UE et ses États membres se félicitent du rapport sur les progrès réalisés dans la mise en œuvre de la Stratégie mondiale en vue d'accélérer l'élimination du cancer du col de l'utérus en tant que problème de santé publique. L'UE reste attachée à la promotion, à la protection et à la réalisation de tous les droits humains et à la mise en œuvre pleine et effective du Programme d'action de Pékin et du programme d'action de la Conférence internationale sur la population et le développement et, à ce titre, nous restons pleinement attachés à la santé et aux droits en matière de sexualité et de procréation dans ce contexte. Nous soulignons en outre la nécessité d'un accès universel à des informations de qualité, abordables et complètes sur la santé sexuelle et reproductive, y compris une éducation sexuelle complète et des services de soins de santé. Nous restons également attachés à l'accès aux préservatifs en tant que technologie de prévention polyvalente, ainsi qu'à l'accélération de la production de vaccins contre le HPV pour permettre au monde d'aspirer à vacciner non seulement les filles mais aussi les garçons, et d'atteindre à terme une immunité collective nationale et mondiale contre ce fléau. Le VPH est également un facteur de risque majeur dans les cancers de la bouche au niveau mondial. Nous soulignons l'importance de l'accès au dépistage et au traitement du cancer du col de l'utérus et demandons au Secrétariat d'apporter un soutien supplémentaire aux pays par l'intermédiaire des bureaux régionaux et nationaux de l'OMS.

Je vous remercie.

